



Q K 2 2 5 7 3 5 4

消费经济

CONSUMER ECONOMICS

全国中文核心期刊 RCCSE 中国核心学术期刊 人大复印报刊资料重要转载来源期刊
CSSCI 扩展版来源期刊 AMI 综合评价 A 刊扩展期刊 湖南省教育厅名刊培育计划精品期刊

湘潭大学等 主办

02
2023

学习贯彻党的二十大精神

中国居民消费不足与新发展格局下的消费潜力释放(下)

.....臧旭恒 易行健 3

事故经历与家庭消费：“及时行乐”还是“数米而炊”？

.....徐璋勇 边天齐 20

隐藏的收入：住房公积金制度与居民消费升级

.....李伟军 周奕嘉 武优勤 33

城市制造业升级如何影响流动劳动力的住房租购选择？

.....闫珍 45

创新能促进居民消费吗？

.....刘娜 陈安平 57

文化消费试点政策能否推动地区旅游经济增长？

.....侯新烁 刘萍 70

新农保是否缓解了农村居民消费不平等？

.....李亚青 蔡丽沣 81

制造业中心对农村家庭消费的影响

.....陈雨露 陈燕凤 夏庆杰 92

Consumer Economics(A Bimonthly)

No.2, 2023

Apr. 2023

MAIN CONTENTS

Study and Implement the Spirit of the 20th National Congress of the CPC

Insufficient Household Consumption in China and the Release of Consumption Potential under the New Development Pattern (Lower Half)
..... ZANG Xu-heng YI Xing-jian 3

Accident Experience and Family Consumption: "Carpe Diem" or "Keep Saving"?

..... XU Zhang-yong BIAN Tian-qi 20

Hidden Income: Housing Provident Fund and the Upgrading of Household Consumption

..... LI Wei-jun ZHOU Yi-jia WU You-meng 33

How does Urban Manufacturing Upgrading Affect the Housing Tenure Choice of Migrant Laborer?

..... YAN Zhen 45

Can Innovation Boost Household Consumption?

..... Liu Na Chen An-ping 57

Can the Pilot Policy of Cultural Consumption Pry the Development of Regional Tourism Economy?

..... HOU Xin-shuo LIU Ping 70

Does New Rural Society Endowment Insurance Program Alleviate the Consumption Inequality of Rural Residents? LI Ya-qing CAI Li-feng 81

The Impact of Manufacturing Center on Rural Household Consumption

..... CHEN Yu-lu CHEN Yan-feng XIA Qing-jie 92

ISSN 1007-5682

A standard linear barcode is positioned vertically on the right side of the page. It consists of vertical black bars of varying widths on a white background. To the right of the barcode, the number "04" is printed.

9 771007 568237

定价：10.00 元